
Zagreb, 19. 05. 2016. godine. 

 

          Z A P I S N I K 

sa sjednice Upravnog i Nadzornog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza održane dana 19. 05. 
2016. godine u prostorijama Saveza na adresi Ulica Pavla Hatza 5/III, Zagreb, s početkom u 
11.05 sati. 

Prisutni:  Juraj  Kukas, Damir  Krog,  Vinko  Pošta,  Ivan Mravak, Milan  Kolundžija,  Ivan  Zelić, 
Darko Martinović,  Dražen  Kocet, Marijan  Hrženjak,  Vladimir  Bilek,  Stjepan  Aračić,  Stanko 
Čuljak, Mario Marjanović, Željko Balen, Ivo Vlašić, Ivan Tucaković, Branko Lipić. 

Odsutni: Ivan Puškarić, Đuka Petrić, Dario Gmiza, Sanjin Žarković. 

Nadzorni odbor ‐ prisutni: Ankica Dušević. 

Nadzorni odbor ‐ odsutni: Darko Vancaš i Slavko Kaurić 

Sjednicu  je  otvorio  predsjednik  Saveza  g.  Vladimir  Bilek  nakon  što  je  konstatirao  da  je 
prisutno 17  članova Upravnog odbora, pozdravio  je sve prisutne, te  je predložio nadopunu 
dnevnog reda, koja  je jednoglasno prihvaćena. 

 

DNEVNI RED: 

1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice od 1. travnja 2016. (u prilogu) 

2. Informacije o provedenim aktivnostima između dvije sjednice Upravnog odbora 

3. Sistematizacija radnih mjesta  

4. Poslovnik o radu stručne službe 

5. Pomoć  pčelarima  prilikom  uginuća  pčela  –  fond  za  financiranje  troškova  analiza 

(prijedlog Osječko‐baranjske županije) 

6. Informacija o provedbi projekta staklene ambalaže s logom Saveza 

7. Razno – pitanja i odgovori 

 

1. USVAJANJE ZAPISNIKA SA SJEDNICE OD 01. 04. 2016. GODINE 
Uvodnu riječ daje predsjednik V. Bilek. 

 
ZAKLJUČAK: Zapisnik se jednoglasno prihvaća! 
 



2.  INFORMACIJE  O  PROVEDENIM  AKTIVNOSTIMA  IZMEĐU  DVIJE  SJEDNICE  UPRAVNOG 

ODBORA 

Predsjednik Bilek daje kratak presjek aktivnosti Saveza u prethodnom periodu: 

• Upoznaje članove da je jutros održan sastanak s Ministrom poljoprivrede, na sastanku 

su bili Bilek, Mravak  i Petrić  a  raspravljano  je o  štetama od mraza, plavom dizelu, 

mjerama ruralnog razvoja... 

• Imali smo nekoliko nastupa u medijima, nastup u emisiji Vita jela, zelen bor i Plodovi 

zemlje, te u lokalnim televizijama gdje su bili drugi članovi Upravnog odbora. 

• Održan je sastanak s Mirjanom Petir koja je upoznata s štetama od mraza te je od nje 

tražena pomoć u EU. Na njenu inicijativu dogovoren je odlazak 7 pčelara u Buxelles u 

njenoj organizaciji na Europski tjedan pčela  i oprašivaća. Na njen prijedlog odabrani 

su pčelari  iz  svih djelova Hrvatske,  te Bilek dalje navodi da  će  ići  ispred Hrvatskog 

sabora  te  da  će  održati  predavanje  o  problemima  primarnih  proizvođaća  zbog 

zakonodavstava koje omogućuje neadekvatno označavanje uvoznog meda, odnosno 

mješanje medova i označavanje iz kojih je zemalja i u kojim postocima. 

• Održali  smo  sastanak  u  Virovitici  s  pčelarima  iz  Podravine  te  Slavonije  i  Baranje  a 

održao  sam  i  radni  sastanak  s  Ivom  Vlašićem  o  problemu  prijevoza  kroz Neumski 

koridor  pčelu  Dubrovačko‐neretvanskoj  županiji  a  s  time  sam  upoznao  i  njihovog 

Župana. 

• U Ministarstvu poljoprivrede održano  je povjerenstvo o Pravilniku o držanju pčela  i 

katastru pčelinje paše na kojem je iz HPS bio nazočan Saša Petrić 

• U HPS‐u  održan  je  sastanak  radnog  tijela  za  izradu  prijedloga  Pravilniku  o  držanju 

pčela  i katastru pčelinje paše na kojem su sudjelovali Saša Petrić, Darko Martinović, 

Dario Frangen, Ivan Tucaković, Stanko Čuljak, Damir Krog i Vedran Lesjak 

• U Ministarstvu je održano je povjerenstvo za Nacionalni pčelarski program na kojem 

je iz HPS bio nazočan Saša Petrić 

• Na  Skupštini  je  rečen  problem  s  datumom  statuta  koji  nije  bio  u  skladu  s  novim 

riješenjem. Zbog toga se tražila i moja ostavka. To je sada ispravljeno, jer su na našu 

pritužbu u gradskom uredu napisali točan datum u statutu Saveza. To  je bila greška 

gradskog ureda. 



• Poslani su dopisi ministru  i županijama zbog mraza. Tu zahvaljujem svim  članovima 

koju  su  poslali  službeni  dopis  o  pojavi mraza  i  štetama  u HPS  na  temelju  čega  su 

rađeni dopisi. Zatražen je i službeni podatak o mrazu od meterološkog zavoda. 

• Poslali  smo  dopis ministru Hasanbegoviću  za  priznanje  statusa  kulturnog  dobra  za 

časopis Hrvatska pčela 

• U  tijeku  je nadzor porezne  inspekcije nad poslovanjem  i prihodovanjem  Saveza,  te 

ulaska  u  gospodarsku  djelatnost  i  prihodovanje  od  oglašavanja  u  časopisu. 

Kontaktirani  su porezni  savjetnici  i napisano  je očitovanje. Povratne  informacije  još 

nema. 

• Obavljen je drugi nadzor veterinarske inspekcije u HPS‐u – za VMP iz 2014. 

• Savez  je  bio  suorganizator  6.  Nacionalne  konferencije  o  pčelinjim  proizvodima  u 

Opatiji a Saša Petrić i Vedran Lesjak su održali i prezentacije. 

• Hrvatska pošta tiskala je na naše traženje dopisnicu povodom obljetnice 135. godina 

Hrvatske pčele  

• I dalje se radi na aktivnostima oko korištenja sredstava  iz mjera ruralnog razvoja a s 

time  i  na  izmjeni  izračuna  ekonomske  vrijednosti  proizvodnje  pčelinje  zajednice, 

odnosno na njenom povečanju. Radi se na utvrđivanju mogućnosti korištenja plavog 

dizela. O tome smo danas razgovarali i s novim ministrom. 

• Uskoro  će  se  održati  sastanak  s  Hrvatskom  poljoprivrednom  agencijom  u  vezi 

integracije baza Evidencije pčelara s Jedinstvenim registrom domaćih životinja. 

• Otvorena facebook stranica Hrvatskog pčelarskog saveza 

Predsjednica Nadzornog odbora A. Dušević upoznaje  članove Upravnog odbora s radnjama 
koje su poduzete prema odluci Nazornog odbora. Navodi da su g. Tomislavu Geriću  izdana 
dva  upozorenja  na  obaveze  iz  radnog  odnosa  i  mogućnost  otkaza  ugovora  o  radu.  U 
međuvremenu je promjenjen i datum na statutu Saveza. Postupili smo prema onome što je 
rečeno na Skupštini. 

Gospodin  Pošta  daje  prijedlog  da  bi  bilo  u  redu  da  čitav  UO  ide  u  Bruxelles  a  ne  samo 
nekoliko članova, jer zna da su u organizaciji gđe. Petir već išle čitave udruge u Bruxelles. 

 

3. SISTEMATIZACIJA RADNIH MJESTA i 4. POSLOVNIK O RADU STRUČNE SLUŽBE OBJEDINE 



Predsjednik  Bilek  daje  prijedlog  da  se  točka  3.  Sistematizacija  radnih  mjesta  i  točka  4. 
Poslovnik o radu stručne službe objedine u  jednu. 

Prijedlog je jednoglasno prihvaćem! 

Potom Bilek čita obrazloženje stručne službe: 

„Obrazložnje stručne službe HPS‐a 

Stručna služba se ne slaže s prijedlogom nove sistematizacije o radu: 

RADNO MJESTO: Tajnik saveza – navedenu promjenu da Tajnik može imati VŠS (viša školska 
sprema)  ne  prihvaćamo  već  tražimo  da  ostane  kao  i  od  sada.  Radno  mjesto  tajnika  ‐ 
rukovoditelja stručne službe isključivo može obavljati osoba visoke stručne spreme (VSS). 

Također smatramo da  i za  radno mjesto Urednika  treba ostati prema staroj sistematizaciji 
isključivo  VSS  (visoka  stručna  sprema)  a  isti  tako  i  za  radno  mjesto  voditelja  programa 
potpora treba biti isključivo VSS (visoka stručna sprema). 

U  sistematizaciji  su navedene mnoge  radnje  koje  se  više ne  rade,  jer  su  zastarjele, a nisu 
navedene  mnoge koje se obavljaju. 

Slijedom  svega  navedenog  tražimo  od  Upravnog  odbora  donošenje  odluke  da  izrada 
Sistematizacije  radnih  mjesta  i  Pravilnika  o  radu  bude  povjerena  vanjskom  stručnom 
suradniku za radno pravo.“ 

Bilek  daje  prijedlog  da  se  izrada  Sistematizacije  radnih mjesta  i  Poslovnika  o  radu  povjeri 
vanjskom stručnjaku za radno pravo uz sudjelovanje svih članova stručne službe Saveza, te 
da se doda još jedno radno mjesto. 

ZAKLJUČAK:  Jednoglasno  se  prihvaća  prijedlog  Predsjednika  da  se  izrada 
Sistematizacije  radnih mjesta  i  Poslovnika  o  radu  te  provjere  ugovora  o  radu  i 
postupaka u vezi s tim povjere vanjskom stručnjaku za radno pravo. 

 

5. POMOĆ PČELARIMA PRILIKOM UGINUĆA PČELA – FOND ZA FINANCIRANJE TROŠKOVA 

ANALIZA (PRIJEDLOG OSJEČKO‐BARANJSKE ŽUPANIJE) 

Predsjednik  Bilek  daje  uvod  i  čita  zahtjev  Županijskog  saveza Osječko‐baranjske  županije. 
Radi se o trovanju pčela pčelara PU “Valpovštine“ Drage Huisa  i Stanislava Tonkovića dana 
17.  travnja 2016. godine u blizini polja uljane  repice. Županijski  savez  traži da HPS osnuje 
fond za pomoć pčelarima u ovakvim situacijama, da Savez podmiri račune za analizu uginulih 
pčela u ovom slučaju te da otvori poseban račun za pokrivanje takvih troškova. 

Marijo Marijanović se daje pojašnjenje dotičnog slučaja i zahtjeva njegove županije. 



Bilek navodi da bi podmirenje takvih računa morala odobriti Skupština jer postoji financijski 
plan  a  ova  stavka  nije  u  njemu,  ali  da  treba  iznaći  mogućnost  da  se  pokrivanje  takvih 
troškova vrši kroz Nacionalni pčelarski program. 

Na  to  Saša Petrić navodi da  će odmah poslati  zahtjeh  za očitovanje u Buxelles po pitanju 
pokrivanja troškova. 

Zelić napominje da je i kod njih veliki problem prskanja višanja u proljeće. 

Martinović  navodi  da  bi  i Ministarstvo  poljoprivrede  trebalo  imati  određen  dio  sredstava 
kojim bi se financirale analize kod masovnih uginića zajednica. 

M. Hrženjak smatra da se treba pomoći pčelarima u takvim slučajevima. 

D. Krog pita jel se zna točna procedura kome se može prijaviti nekoga tko nesavjesno prska 
te navodi da uzroke mrtvih pčela mora uzeti ovlašteni veterinar. 

I. Mravak napominje da je situacija ozbiljna jer pčelarima su pčele egzistencija ali i vočarima 
voćke. 

V.  Pošta  napominje  da  je  to  ozbiljna  stvar  te  da  bi  prihvaćanjem  zahtjeva  iz  Osječko‐
baranjske županije otvorili „pandorinu kutiju“  jer smatra da postoji puno više  toga  i raznih 
predradnji koje bi trebalo prije riješiti da bi se došlo do finaciranja. 

M. Marijanović kaže da zato i trebamo provesti raspravu o tome. 

ZAKLJUČAK: V. Bilek iznosi zaključak te navodi da treba prvo pokušati to financirati 
kroz Nacionalni pčelarski program, odnosno Ministarstvo, te da se vidi da li ovakav 
trošak može  financirati Županijska uprava. Ako se neće naći novac u  institucijama 
onda  treba  pripremiti  prijedlog  za  Skupštinu  ali  prije  toga  treba  odraditi  dobru 
javnu rasprvu po udrugama te napraviti pravilnik koji će definirati tko  ili što može 
dobiti, definirati iznose i postupke. Ovo je ozbiljna stvar koja nije za Upravni odbor, 
jer za financiranje treba odlučiti Skupština sve dok neće biti pisanih pravila. 

ZAKLJUČAK: 16. glasova ZA, jedan PROTIV (M. Marijanović) zaključka V. Bileka. 

 

6. INFORMACIJA O PROVEDBI PROJEKTA STAKLENE AMBALAŽE S LOGOM SAVEZA 

Krešo Piljak daje  informaciju o odrađenom po pitanju staklene ambalaže  te navodi da  je  s 

Sašom Petrićem pripremio prijedlog  teksta  Javnog poziva  za  iskazivanje  interesa  za  izradu 

dizajna te ga čita: 

„Temeljem odluke Upravnog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza donesene na sjednici 
održanoj 19.05.2016. Hrvatski pčelarski savez objavljuje 



     JAVNI POZIV 

za iskazivanje interesa za izradu dizajna staklenke za med 

Hrvatski pčelarski savez kao krovna institucija pčelara broji  preko  7 000 članova. 
Već dugi niz godina u razmišljanju je ideja o dizajniranju staklenke za med za potrebe 
pčelara. Staklenke za med koja bi uz dizajn odavala prepoznatljivost i kvalitetu hrvatskog 
meda ,ali i doprinijela da med bude dio turističke ponude. Stoga HPS raspisuje javni poziv za 
izkazivanje interesa za izradu dizajna staklenke za med. Nakon prikupljenih prispjelih ponuda 
organizirat će se radni sastanak sa upoznavanjem tehnologije oblikovanja stakla. 

1. Sadržaj ponude 

- prijedlog dizajna staklenke 

2. Smjernice za izradu dizajna 

- dizajn bi uz obilježje pčele, meda, pčelinjih proizvoda trebao imati i iskazana obilježja 
panonske, gorske i mediteranske Hrvatske. Staklenka mora na sebi sadržavati i logo 
Hrvatskog pčelarskog saveza. Ukoliko bi staklenka bila nepravilnog oblika, moguće je 
dizajnirati i etiketu za istu. 

3. Mogućnost tehničke provedivosti 

- idejno rješenje staklenke mora biti provedivo u izradi 4 veličine staklenke - 212ml, 370ml, 
580ml i 720ml, te na svim veličinama vidno istaknuti logo HPS-a. Moguće je predložiti i 
varijantu za plići i dublji poklopac. 

Autori mogu predložiti verzije ideja neovisno o datim smjernicama. Predviđene su nagrade za  
prva tri izabrana rada, a prvi će biti nagrađen sa 7 500,00 kn. 

Svi zainteresirani za ovaj javni poziv mogu svoj interes iznijeti u pisanom obliku do 30. 06. 
2016. godine na adresu-Hrvatski pčelarski savez, Pavla Hatza 5. 10 000 Zagreb. Nakon tog 
datuma bit će u roku od 15 dana organiziran sastanak sa stručnim kadrom proizvođača stakla 
zbog podrobnijeg objašnjenja o tehničkim karakteristikama kojih se treba pridržavati kod 
dizajna kako bi isti bio provediv u praksi. Potom slijedi raspisivanje natječaja.“ 

Krešo Piljak dalje navodi da  je napravljen popis  svih  srednjih  škola  i  fakulteta koji  se bave 
dizajnom, te dodaje da danas treba odrediti iznose nagrada za nagrađeni dizajn. 

Potom čita natječaj: 

„Temeljem odluke Upravnog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza donesene na sjednici 
održanoj 29. veljače 2016. Hrvatski pčelarski savez raspisuje 

NATJEČAJ 
za idejno rješenje izgleda staklene ambalaže za pakiranje meda sa znakom               

Hrvatskog pčelarskog saveza 



I. 

Organizator i provoditelj natječaja je Hrvatski pčelarski savez. 

   II. 

Svrha i cilj natječaja su dobivanje najpovoljnijega idejnog rješenja izgleda staklene 
ambalaže za pakiranje meda sa znakom Hrvatskog pčelarskog saveza. 

III. 

Ambalaža za pakiranje meda sa znakom Hrvatskog pčelarskog saveza treba odražavati 
povijesne, gospodarske i kulturne značajke Hrvatskog pčelarskog saveza. 

IV. 

Predloženo idejno rješenje ambalaže za pakiranje meda sa znakom Hrvatskog pčelarskog 
saveza. treba sadržavati: 

• grafički prikaz u crno-bijeloj tehnici u mjerilu na listu papira format A4,  
• likovno rješenje u boji na listu papira format A4,  
• opis ponuđenih rješenja. 

V. 

Predloženo idejno rješenje treba biti izrađeno sukladno sa važećim propisima koji 
reguliraju  punjenje meda za prodaju na kućnom pragu. 

VI. 

Izbor ponuđenih rješenja izvršiti će Povjerenstvo za utvrđivanje idejnog rješenja izgleda 
staklene ambalaže za pakiranje meda sa znakom Hrvatskog pčelarskog saveza. 

 
Za tri najbolja rješenja Povjerenstvo će dodijeliti autorima nagrade i to: 

1. nagradu u iznosu 0,00 kn, 
2. nagradu u iznosu 0,00 kn, 
3. nagradu u iznosu 0,00 kn. 

VII. 

Nepotpuni prijedlog i prijedlog koji nije izrađen u skladu s uvjetima ovog natječaja i 
važećih propisa, Povjerenstvo neće uzeti u razmatranje. 

VIII. 

Predloženi radovi se ne vraćaju. Autorska i druga prava za izabrane, odnosno nagrađene 
radove pripadaju Hrvatskom pčelarskom savezu.  

IX. 



Natječaj za idejno rješenje izgleda staklene ambalaže za pakiranje meda sa znakom 
Hrvatskog pčelarskog saveza otvoren je 90 dana od dana objave. 

X. 

Radovi se dostavljaju na adresu: Hrvatski pčelarski savez, Pavla Hatza 5, 1000 Zagreb -
Povjerenstvo za utvrđivanje idejno rješenje izgleda staklene ambalaže za pakiranje meda 
sa znakom Hrvatskog pčelarskog saveza, s naznakom na omotnici - NE OTVARAJ. 

  Uz rad potrebno je priložiti zatvorenu omotnicu s imenom i prezimenom i adresom autora. 
Za sve informacije zainteresirani se mogu obratiti stručnoj službi Hrvatskog pčelarskog 
saveza, Pavla Hatza 5, 1000 Zagreb, 01/4819-536 ili e-mail@pcela.hr“ 
 

Piljak dalje navodi da će se povjerenstvo za izbor odrediti naknadno a u roku 3 mjeseca. 

Bilek predlaže iznos nagrada 7.000,00 kn za prvonagrađen dizajn, 5.000,00 drugonagrađen i 
3.000,00 za trećenagrađen dizajn a drugi članovi se s njime slažu. 

Bilek smatra da je tekstualni dio uredu te pita dali netko ima što za dodati. Svi se slažu da je 
tekst u redu. 

D. Kocet pita zašto se ide samo na škole i fakultete a ne i šire.  

Bilek objašnjava da  će natječaj  i poziv  ići u  časopis Hrvatska pčela  i  internetaki portal no 
prevenstveno se nadamo suradnji likovnih škola i fakulteta. Može se prijaviti tko želi. 

V.  Bilek  pita  da  li  da  se  natječaj  ograniči  samo  na  državljane  Republike  Hrvatske. Nakon 
kratke rasprave svi se slažu da se u natječaj doda na treba biti državljan RH. 

D. Kocet pita dali će zainteresirani biti upoznati s parametrima da ne naprave dizajn koji  je 
nemoguće izraditi u staklu.  

K. Piljak da će svi zainteresirani prije izrade upoznati s parametrima od stručnjaka iz tvornice. 

ZAKLJUČAK:  Javni  poziv  se  jednoglasno  prihvaća  a  javni  natječaj  će  biti  još 
dostavljen  članovima  Upravnog  odbora  prije  objave  da  se  izjasne  o  njegovom 
sadržaju. 

 

7. RAZNO 

1. Plaćanje  putnih  troškova  dolaska  na  sastanak  članovima  Izdavačkog  savjeta  i 
Uredništva 

V. Bilek daje pojašnjenje da i članovi Izdavačkog savjeta i Uredništva imaju troškove dolaska 
na sastanke te da bi  im trebalo omogućiti pokrivanje troškova. Kako oni dobivaju autorske 
honorare za tekstove objavljene u časopisu putni troškovi im se moraju oporezovati. 



ZAKLJUČAK. Donosi se odluka da  članovi  Izdavačkog savjeta  i Uredništva  imaju pravo 
na pokriće putnih troškova putne karte javnog prijevoza ili vlastitog prijevoza. 

 

2. Izdavanje knjige Ive Vlašića 

V.  Lesjak daje pojašnjenje da  je dobio  zamolbu od  člana Upravnog odbora  iz Dubrovačko‐
neretvanske  Ive  Vlašića  za  izradu  grafičke  pripreme  za  tisak  njegove  knjige  o  pčelarstvu. 
Knjiga ima dva recenzenta dr. sc. Z. Puškadiju i prof. M. Bučara.  

Bilek navodi da bi se knjigu stavila određena naznaka da je Hrvatski pčelarski savez pomogao 
izdavanje knjige  jer bi pripremu koju bi g. Vlašić nekome morao platiti odradio V. Lesjak u 
svom radnom vremenu. 

ZAKLJUČAK: Prihvaća se prijedlog da V. Lesjak napravi pripremu knjige za  tisak g.  Ive 
Vlašića. 

 

3. Pritužba pčelara s terena da je Podravinu došao pčelar iz Slovenije 

Bilek daje pojašnjenje da  je dobio  informaciju  i pritužbu da slovenski pčelar Maks Medved 
doveo 350 pčelinjih zajednica u Slatini. 

V. Lesjak napominje da se to ime u evidenciji pčelara spominje od 2008. godine. 

ZAKLJUČAK: V. Bilek navodi da treba kontaktirati povjerenika i sve ispitati. 

 

4. Nabava novog računala za grafičku pripremu časopisa Hrvatska pčela 

V. Bilek daje pojašnjenje da je Upravni odbor dao zadatak uredniku da ispita okvirne cijene i 
ponude  za  adekvatno  računalo  za pripremu  časopisa  jer  je ovo  koje  se  koristi  staro osam 
godina  te više nije u mogućnosti da programski prati  sve  radnje. Trenutne  cijene  za  takva 
računala  se  kreću  od  12.000  do  20.000  kuna.  Navodi  da  su  to  iznosi  iznad  blagajničkog 
maksimuma te da Upravni odbor treba donijeti odluku za kupnju.  

Bilek predlaže da je donese odluka da se nađe i kupi računalo cijene do 20.000 kuna. 

ZAKLJUČAK: Jednoglasno se prihvaća prijedlog V. Bileka. 

 

5. Nalaženje novog adekvatnijeg prostora za Hrvatski pčelarski savez 

V. Bilek daje pojašnjenje da je došlo vrijeme da  i HPS nađe novi adekvatniji prostor, što je  i 
želja  velikog  broja  pčelara  s  terena.  Navodi  da  postoji  mnogo  neiskorištenih  gradskih  i 



državnih  prostora  pa  postoji mogućnost  da  se  dobije  nešto  on  toga.  Smatra  da  Upravni 
odbor treba donijeti odluku dali da se kreću u pokretanje tog projekta ili ne. 

V. Pošta smatra da je vrijeme da se napokon krene s tim projektom. 

M. Hrženjak smatra to dobrim prijedlog jer za Savez treba adekvatniji prostor. 

D.  Kocet  pita  što  je  s  projektima  EU  i mogućnošću  gradnje  sličnog  objekta  kakvog  imaju 
Slovenci. Predlaže da se ispita postoji li najprije mogućnost za takvo cjelovito riješenje, a ne 
uzimati nešto staro koje se treba uređivati. 

Vladimir  Bilek  smatra  da  u  ovoj  priči  moramo  ići  paralelno,  jer  postoji  želja  stvaranja 
pčelarskog doma ali nama treba i adekvatan prostor za Savez koji bi uzeli od grada ili države 
u najam koji bi se koristio do  izgradnje vlastitog. Mi još uvijek sređujemo  imovinsko‐pravne 
odnose za ovaj prostor što moramo odraditi s tajnikom Saveza. 

V. Pošta navodi da su oni dobili projekte od Slovenaca koji su iz EU fondova riješili nekoliko 
takvih objekata. 

D. Krog se nadovezuje na V. Poštu te predlaže da bi bilo odlično dobiti projekte od Slovenaca 
pa  da  se  krene  u  izgradnju možda  čak  i  tri  doma,  po  regijama  Hrvatske,  kontinentalne, 
primorske i goranske. 

ZAKLJUČAK: Odobrava se pronalaženje adekvatnkog prostora za rad Saveza od grada i 
države  ali  paralelno  neka  članovi  Upravnog  odbora  predlažu  lokacije  i  prostore  za 
izgradnju  pčelarskog  centra  Republike  Hrvatske,  te  se  ovlašćuje  S.  Petrić  za  slanje 
dopisa prema institucijama koje gospodare objektima. 

 

6. Dopisnica Hrvatske pošte povodom 135. godina izlaženja Hrvatske pčele 

V. Lesjak daje objašnjenje da  je u svibnju  iz tiska Hrvatske pošte  izdana prigodna dopisnica 
povodom 135. godina Hrvatske pčele. Ona ima svoju nominalnu vrijednost kao i novac. Sami 
je štampati ne smijemo jer je vlasništo Hrvatske pošte te ako je želimo dostaviti članovima u 
jednim od izdanja Hrvatske pčele mi je moramo kupiti od Hrvatske pošte. 

V. Bileka dodaje da  se  svatko od pčelara  tko  je dobije u Hrvatskoj pčeli može  iskoristit  za 
slanje. 

D. Krog ne vidi smisla da se na to potroši 20000 kuna a većina pčelara je neće iskoristiti. 

D. Martinović napominje da  je to velika vrijednost Saveza, to  je raritet  i ona će  imati svoju 
kolekcionarsku  vrijednost  u  cijelom  svijetu.  Predlaže  da  to  izdanje  Hrvatske  pčele  s 
dopisnicom bude dostavljena u sva ministarstva i institucije. 

D. Kocet smatra da je u redu da se pčelarima pokloni jedna dopisnica. 



M. Marijanović smatra da se na taj način širi priča o pčelarstvu. 

Bilek predlaže da dopsinica bude uložena u Hrvatskoj pčeli na  stranici gdje  će biti  tekst o 
godišnjici i dopisnici. 

ZAKLJUČAK:  Upravni  odbor  donosi  odluku  da  se  od  Hrvatskih  pošta  otkupi 
odgovarajuća  količina  dopisnica  i  da  se  umetne  u  Hrvatsku  pčelu  i  dostavi  svim 
članovima Saveza.  

 

 

7. Financiranje jednog obroka pčelarima koji idu u Bruxelles 

V.  Bilek  objašnjava  zamolbu  gđe. Marijane  Petir  koja  traži  da  Savez  financira  jedan  ručak 
našim pčelarima u Bruxellesu. Dalje navodi da ona  financira prijevoz,  smještaj  i  sve druge 
troškove naših pčelara. Ona organizira cjelokupni put na Europski tjedan pčela i oprašivaća te 
sastanak s mogućim otkupljivačima pčelinjih proizvoda. 

M. Marijanović  govori  da  nije  u  redu  da  se  informacija  o  odlasku  u  Bruxelles  tek  danas 
saznaje te moli da se ubuduće o svemu članovi Upravnog odbora odmah izvjeste. 

ZAKLJUČAK:  Jednoglasno  se  prihvaća  zamolba  za  plačanje  jednog  ručka  našim 
pčelarima a   Saša Petrić će provjeriti da  li postoji mogućnost da u Bruxelles  ide  čitav 
Upravni odbor. 

 

8. Pašni povjerenik za novuosnovanu Pčelarsku udrugu Matulji 

Vladimir Bilek objašnjava da je to nova udruga koja još nema povjerenika. 

D. Martinović pojašnjava da je to druga koja je proizašla iz opatijske udruge „Učka“. 

S. Petrić navodi da  su Grad Opatija  i Općina Matulji  zasebne  jednice  te navodi da nisu  još 
dobili povjernika jer nisu dostavili popis članstva u Hrvatski pčelarski savez. Nakon učlanjenja 
u Savez mogu dobiti povjerenika. 

V. Bilek navodi da se danas neće donositi odluka. U pripremi je novi Pravilnik o držanju pčela 
koji  bi  trebao  to  bolje  regulirati.  A  pošto  nije  uplačena  članarina  danas  se  odluka  neće 
donositi.  Takvih  slučajeva  u  RH  imamo  puno  i  novim  pravilnikom  treba  riješiti  odabir 
povjerenika u slučaju djeljenja udruga. 

 

S. Čuljak daje informaciju da je upravo dobio podatak da je u Narodnim novinama od 18. 5. 
2016. objavljena specifikacija „Slavnosni med“. 



 

D. Kocet dodaje da  je  žalosno da Upravni odbor,  svi  zajedno nisu nikada nigdje nastupali, 
nikud otišli, posjetili  sajam  ili neko drugi događaj, niti otišli u neku drugu  zemlju posjetiti 
pčelare. 

 

D. Krog pita postoji li mogućnost nabave jefitinijeg šećera pošto je bagrem podbacio i pčele 
slabe. To nam je prioritet prije svega. 

V. Bilek objašnjava da su odmah po pojavi mraza poslani dopisi na većine županija iz kojih je 
došla obavijest o mrazu da se pčelarima pomogne na adekvatan način. Ujedno  je traženo  i 
od EU da pomogne također na način da se omogući sufinanciranje nabave šećera. 

 

Vladimir Bilek navodi da su sve točke dnevnog reda odrađene. 

 

Sjednica je gotova u 13.10. 

 

Zapisnik vodio: Vedran Lesjak 


